



GLOBALG.A.P.

စာနယူငှား ထုတ်ပျပန့်က

၂၀၂၀ ခနစ်၊ စက်တင်ဘာလ (၄) ရက်

2022 ခုနှစ် G.A.P. ထူးခဲြန့်မားအကြက GLOBALG.A.P. မှ ဝေလွှာကွားမား စတငှကွံ

ဝေကောင်းမြန့်ဝေသာ အက်ဒီကွေရာကွေးတစွကို ဝေဟံဝေဆာငှးဝိုငှညှ ထူးပျခားဆန့်းသစှဝေသာ နညှးလမ့းမား

ကမနီးဝိုငှ၊ ကိုလုန့်းစမိပျ - 2022 ခုနှစ် G.A.P. ထူးခဲြန့်မားအကြက ဝေလွှာကွားမားကို ယခုစတငှကွံစပီပျစစှဝေဟကောင်း GLOBALG.A.P. က ယခုအပစွာကြောင်း ဝေဟကညာခဲပါသညှ။

G.A.P. ထူးခဲြန့်မားသညှ ကမကတစှစမှးမ့ ဝေတာငှလယွမားမားအကြက သူတို့၏ ဝေအာငှပမ့းမားကို ထုတုဝေဟံပသးဝိုငှပီး စိုကွီးဝေမြးပျမေရးဆိုငှ အေလုအက်ငှဝေကောင်းမားကို ဝေဟံဝေဆာငှန့် သူတို့၏ ဆက်ပမ့းအားထုတုမားအကြက လုပန့်းနယွစွာလံး၏ အသိအမ့တုပီမးကို ခံယူဝိုငှညှ အခြငှအေရးတစှပ ပျစစါသညှ။ အကဲပျစတိုငှလုဆက်မားသညှ မိမိတို့၏ စိုကွီးဝေမြးပျမေရးလုပန့်းမားဝိုငှ ဝငှငှရရိုမးအေပငှတြညှမက မိမိတို့၏ လုယွမား၊ ပတုဝန့်းကငှးဝိုငှ လုမးအသိုကွာဝန့်းတစှလံးအေပငှတြငှ ဝေကောင်းမြန့်ဝေသာ အက်ဒီကွေရာကွေးတစှပျ ဝေဟံဝေဆာငှးဝိုငှညှ သူမတုဝေအာငှ ထူးပျခားဆန့်းသစှဝေသာ နညှးလမ့းမားကို ဖန့်ီးဝိုငှဝေသာ ဝေလွှာကွားမားကို စီစစှဝေဟံထုတုမညှ။ အေပျဟငှးအလဲကို ဦးစီးဝေဟံဝေဆာငှသူမားပျစစါလိ မိမိဝိုငှအကြောင်း ဆကွပျဝါဒမားကို ပထမဆံးဝေဟံဝေဆာငှးဝိုငှညှ စိုကွီးထုတုပျမားကိုလညှး သူတို့ပျဟံထုတုကပါမညှ။

“COVID-19 အက်ပွတညှး ပျစစှပေငှနတဲဟကွေးက ကကြးပျပျိုကို အရညှေငှးပျမငှ စားဝေသာကွာနွေတြ စကွပျပတိုပီးပေးသလို တစှန့်ညှးမာပဲ မိမိတို့ရဲပျ မိသားစုဝငှတြနဲအတု ရှိဝေရငှး အနာဂတု တိုးတကွေးတြအကြက ဆကွကွေးဝိုငှပီးပျမးပျပျစှတဟာ ကမကတစှစမှးလံးက ဝေတာငှလယွမားမားအကြက ဘယုဝေလာကွဲကွဲလဲ ကြဟေးပျပျို သိပါတယု။ ကကြးပျပျိုအကြက လံးလဝီရီယဆက်မားတြ စိုကွာတုပေးဝေဟကညာ အားလံးကို ကကြးပျပျို ဝေလးစားပါတယု။ ဝေတာငှလယွမားပေပျငှး မားတြဆီကေန ကြဟေးပျပျို သိခဲငှတယု။ ကကြးပျပျိုရဲပျ G.A.P. ထူးခဲြန့်ဝေတြကို ဝေလွှာကွားမား လက်နဲ အနာဂတု ပျစစှပေငှလာမယု စီနဲခေငှမးတြကို သငှယို ရှိငှငှပျစစှဝေဟံဆိုတာ ကကြးပျပျိုကို ပျပေပေးပါ” ဟု GLOBALG.A.P. ၏ အမးဝေဆာငှရရှိခဲပီ Kristian Moeller က ဝေပျဟဟကွေးပါသညှ။

GLOBALG.A.P. ဝေပိဏ်းစု စိုက်ခင်းမြေချမ်းဝေရး လုပုနုး အရညောဩဩအာမခံခံကု (IFA) စံနုးနုးပုဖုနုး အသိအမ္မတုပုပီလကုတုဂ္ဂါထားသညုး စိုက်ခင်းထိုထွဩဩမြမ်းဝေရးစိုက်ခင်းထိုထွဩဩ အဖြုးမြမ်း (အသိအမ္မတုပုပီလကုတု စိုက်ခင်းထိုထွဩဩ တစုဦးဝေရးအထကု ပါဝေနေသာ အစီအစဩနုး အပါအဝေ) သညုးလွဲင ဝေလွဲကွားခိဝေငါသညုး။ ဝေလွဲကွားသုမ်းအားလံုးသညုး ဝေလွဲကွားတပံုစံ၊ လုပုနုးလိုဂို၊ PDF ဝေကာကုးဝေတုကု၊ ဓာတုဝေရးဝေရး ဆကြုယုနုးနုးလကွားကို 2022 ခုဝေစု ဧပီလ 30 ရကုနေ၊ ဝေနာက္ခိဝေထားလကု ဝေပးပို၊ ရပါမညုး။ အကဲပုဖုတုဂ္ဂါသကီးမားသညုး 2022 ခုဝေစု ဖြနုးကုနုး ဝေရးခံယုးမားပုပီလုပုကပါမညုး။ COVID-19 ကပုဝေရာဂါဝေဖုကာနုး GLOBALG.A.P. ဝေဆေးဝေဝေဝေဝေဝေဝေဝေဝေဝေ ဦးတညုးဝေသညုး ဖုကားကာလ 2 ဝေစုကို လုးမုးစခံမိဝေစရနုးတြကု ဝေလွဲကွားခိဝေငါသညုးကာလကို တိုးခံပါသညုး။

GLOBALG.A.P. သညုး ဆုရရှိသု 4 ဦးဝေစု သုတို၊ ဧဝေအာနုးပုမုးမားကို 2022 ခုဝေစု ဧလိလကုနုး ဝေဖုကညာပါမညုး။ ဆုရရှိသုတစုဦးစီသညုး 2022 ခုဝေစု GLOBALG.A.P. ဝေဆေးဝေဝေဝေဝေဝေဝေဝေ ဝေဝေဝေဝေ ဝေဝေဝေဝေ ဝေဝေဝေဝေ အထူးဆုဝေပးပုအမုးအနားသို၊ တကုဝေရာကုနုး ဖိတ္တကားခံကုစုပုး လကွဲရရှိပါမညုး။ 2022 ခုဝေစု G.A.P. ဆုရရှိသညုး အသိအမ္မတုပုပီလကုတု၊ ခံပီဆိပုးဝေစု ဆုဖလားတို၊ ကိုလညုး လကွဲရရှိပါမညုး။ GLOBALG.A.P. သညုး ဆုရရှိသုတစုဦးခံဝေစီအတြကု ခရီးစရိတုးဝေစု တညုးခိုစရိတုးကို အကုနုးခံဝေပါမညုး (ကုမလကီတစုလွဲင 1 ဦးနုး)။

CropLife က ပံုပိုးကုညီဝေပေးထားဝေသာ 2022 ခုဝေစု ထူးခဲဖြနုးမားသညုး အဓိကကုသကီး ဝေလးရပို၊ လုးမုးစခံမိထားပါသညုး -

- စိုက်ခင်းဝေရးလုပုနုးအတြကုးမု အမိသိမိမား
- စိုက်ခင်းဝေရးဆိုရ အကီးသိကုဝေရာကုး - ဝေစာနုးဖုကညုးစုဝေဆေးပုခုးဝေစု အကဲပုဖုတုဂ္ဂါသပုပုခုး - ဝေရ၊ ဧဝေခိဝေစိုက်ခင်း စသညုးပုဖုနုး။
- တစုးခိဝေစိုက်ခင်း/ဖြမုးဝေဆာညုးပုမုးဝေတုဝေရး - localg.a.p./အေပုခခံ စိုက်ခင်းမြေချမ်းဝေရး လုပုနုး အရညောဩဩအာမခံခံကု (PFA) အေကာညုးထညုးဝေဟုးဝေဆာနုးပုခုး
- ဝေရရှိသညုးခိဝေစုဝေရးအတြကု ဆနုးသစိုထုပုခုး

အကဲပုဖုတုဂ္ဂါနုးမား ပါဝေညုး တိုက္ခိဝေစုဝေဆေးရနုး စာရးတစုကို အေပုခခံလကု အကဲပုဖုတုဂ္ဂါသကီးအဖြုးတဖြုးသညုး အဆိုပါကုမားအတြကုး အသိအမ္မတုပုပီလကုတု လုပုနုးစုးပုဖုနုး ဝေဆာတြကုဝေနေသာ စိုက်ခင်းထိုထွဩဩမြမ်း၏ ထူးခဲဖြနုးပုဟုးဝေပုမာကုဝေသာ ဖြမုးဝေဆာညုးဝေစု တိုးတကုဝေအာနုးပုမုးမားကို အကဲပုဖုတုဂ္ဂါသပါမညုး။ ကုဒြ နယုးမားတြကု ဝေအာကုတို၊ ပါဝေငါသညုး -

- ဝေပုခရာဝေကာကုးဝေဝေဝေ - IT/ပုးလုးပုမုးမားရှိရှိ အသံုးခါခုး
- မိတုက္ခိဝေရးမား/ပုးဝေပိဏ်းဝေဆာတြကုးမားအတြကု တုနုးအားဝေပေးပုခုး (အမားပုပညုးဝေစု သက္ခိဝေသ၊ ပုဂါလိက စသညုးပုဖုနုး)
- ဆနုးသစိုထုပုခုးဝေသ အေလုအကုးမား/နညုးပညာမား

- စီးပွားရေးဆိုင်ရာ ကျန်းမာရေး/တစ်နှစ် ထပ်တိုးပြားစေရန်
- စိတ္တရေးရာဆိုင်ရာပေးပို့ရန်အားကောင်းစွာသော သမိုင်းပေးကမ်းခြင်း
- ရာသီဥတုနှင့် ကိုက်ညီသော အလွတ်အကျတ်/CO2 ထုတ်ပေးမှု လျှော့ချခြင်း

အကဲဖြတ်ပေးခြင်းဆိုင်ရာများသည် ဤအခန်းကို အကဲဖြတ်ပေးသည့်အခါအားဖြင့် COVID-19 ကပ်ရောဂါကိုလည်း ထည့်သွင်းစဉ်းစားပါမည် -

- COVID-19 ၏ အကျိုးဆက်များနှင့် ကမ္ဘာ့ကပ်ရောဂါကို စိုက်ပျိုးထိန်းသိမ်းရေး ရှေ့ပြောင်း

GLOBALG.A.P. အေးဗဟုကမ်းခြင်း

GLOBALG.A.P. သည် ဦးဆောင်ဆောင်ရွက်နေရာကြောင့်သာ ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ အသိအမှတ်ပြုလက်မှတ်ပေးပေးရေး အစီအစဉ်ပေးပို့ပေးခြင်း ဝေလုံနည်းစနစ်များပါလာသော ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကို ကာကြမ်းပေးခြင်းနှင့် ဝေလုံညီညွတ်မှုမရှိသော အနာဂတ်တွင် တည်ဆောက်မှုနှင့် ကောင်းအောင်ရာထုတ်ပေးခြင်း စားသောက်ကုန်များကို ထုတ်ပေးခြင်း ဝေလုံကြောင့်ပေးခြင်း ဝေလုံလက်မှတ်များနှင့် လက်ရှိပေးပေးခြင်းအား အတူတူကြည့်ရှုခြင်းနှင့် ဆောင်ရွက်နေပါသည်။

www.globalgap.org

ဆက်သွယ်ရန် -

GLOBALG.A.P. c/o FoodPLUS GmbH, Leonie Fischer fischer@globalgap.org.